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KLU § 113 Dnr KS 2020/660-040 

VA-avgifter 2020 

Utskottets förslag till Kommunstyrelsen 

Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta att godkänna 

höjningen av brukningsavgiften för VA med 8 % från och med 1 september 

2020. 

Sammanfattning 

Under ett antal år har kostnaderna för drift av VA-verksamheten planenligt 

överstigit de årliga intäkterna från VA-avgifter, vilket skapat ett glapp 

mellan faktisk kostnad och intäktsnivå. Detta på grund av att förinbetalda 

avgifter använts för att balansera VA-ekonomin under åren. På grund av en 

nu förestående snabb kostnadsökning föreslås en höjning av VA-avgifterna 

med 8 % från och med 1 september 2020. 

 

Bakgrunden är att under åren 2013-2015 togs högre VA-avgifter ut än det 

som krävdes för att balansera kostnaderna, orsaken till det var bland annat att 

högkonjunkturen gjorde att intäkterna blev större än förväntat och att 

räntekostnaderna för bolagets lån sjönk dramatiskt. För att komma tillrätta 

med detta sänktes VA-avgifterna med 4 % år 2016 och har inte justerats 

under de efterföljande fyra åren. Planen var att successivt höja VA-

avgifterna från och med år 2021 för att återställa balansen, men nu när ett 

VA-verksamhetsområde bildas för Högvalta kommer kostnaderna att öka 

snabbt och högre intäkter kommer att krävas redan innevarande år för att 

sedan höjas ytterligare för år 2021 och 2022. 

Beslutsunderlag 

Kommunförvaltningens tjänsteskrivelse den 17 juni 2020 

Tjänsteskrivelse Arvika Teknik AB den 6 maj 2020 

Bilaga Taxor och avgifter Vatten och avlopp 2020 den 6 maj 2020 

Styrelsen Arvika Teknik ABs protokoll den 12 maj 2020, § 36 
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KLU § 114 Dnr KS 2020/536-770 

Årsredovisning Värmlands läns vårdförbund 

Utskottets förslag till Kommunstyrelsen 

Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta att 

förbundsdirektionen beviljas ansvarsfrihet, resultat- och balansräkningen 

fastställs och årsredovisningen godkänns. 

Sammanfattning 

Värmlands läns Vårdförbund har avgivit en årsredovisning för 

räkenskapsåret 2019. Årsredovisning överlämnas till fullmäktige i 

Vårdförbundets medlemskommuner för beslut om ansvarsfrihet och 

fastställelse 

Beslutsunderlag 

Värmlands läns Vårdförbund årsredovisning med bilagor den 12 juni 2020 

Kommunledningsstabens tjänsteskrivelse den 15 juni 2020 

Beslutet skickas till 

Värmlands läns vårdförbund 
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KLU § 115 Dnr KS 2020/657-430 

Avgift till Värmlands läns Kalkningsförbund för år 2021 

Utskottets förslag till Kommunstyrelsen 

Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige att följa 

kalkningsförbundets förslag till Kommunfullmäktige i Arvika kommun att 

anta den redovisade avgiften för kalkning avseende år 2021 på 410 642 

kronor. 

Sammanfattning 

Värmlands läns Kalkningsförbund har i skrivelse daterad den 12 juni 2020 

meddelat Arvika kommun den beräknade kostnaden för kalkning år 2021. 

Kostnaden basera på gällande kalkningsplan för länet, som för år 2021 anger 

att 2 267 ton kalk ska spridas inom kommunens gränser. 

 

Beräknad total kostnad är 2 804 061 kronor varav Arvika kommuns andel är 

410 642 kronor. Mellanskillnaden täcks av statsbidrag. Enligt 

Myndighetsnämnden i Arvika kommuns reglemente är nämnden 

handläggande organ för frågor angående kalkning av sjöar och vattendrag. 

Beslutsunderlag 

Myndighetsstabens tjänsteskrivelse den 29 juni 2020 

Skrivelse från Värmlands läns kalkningsförbund den 12 juni 2020 

Bedömning 

Kalkning av sjöar och vattendrag är en viktig åtgärd för biologiskt mångfald 

varför det är helt nödvändigt att fortsätta kalkningen under överskådlig tid. 

 

Miljöstaben konstaterar att den aviserade kostnaden för kalkningen inte kan 

reduceras. Kostnader beror på den senaste upphandlingen samt på att det i 

Arvika kommun förekommer en förhållandevis stor andel kalkningen från 

helikopter. 
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KLU § 116 Dnr KS 2020/653-210 

Fördjupningar av översiktsplanen för Årjängs och 
Töcksfors tätorter. 

Utskottets förslag till Kommunstyrelsen 

Kommunstyrelsen konstaterar att Arvika kommun har inget att erinra mot 

planförslaget. 

Sammanfattning 

Arvika kommun har blivit inbjudna till att ge synpunkter på planförslaget 

Fördjupningar av översiktsplanen samt Kulturmiljöprogram för Årjängs 

respektive Töcksfors tätorter. Förslagen är på granskning. 

 

Årjängs kommun skriver att syftet med att göra en fördjupning för Årjängs 

och Töcksfors tätort är att ta ett helhetsgrepp över orternas framtida 

utveckling. Genom att planera på en översiktlig nivå kan enskilda projekt 

bindas samman, synergieffekter uppstå samt att det blir tydligt avseende 

behov av följdinvesteringar och åtgärder som kan behövas för projektens 

genomförande. Fördjupningarna av översiktsplanerna kan även bidra till att 

lyfta fram orternas särdrag och skapa en planering som utgår från Årjängs 

och Töcksfors specifika förutsättningar och identiteter. 

 

Arvika kommun har tagit del av handlingarna. Arvika och Årjängs kommun 

gränsar till varandra. Arvika kommun har inget att erinra mot planförslagen. 

Beslutsunderlag 

Fördjupning av översiktsplanen för Årjängs tätort, Granskningshandling den 

24 april 2020 

Fördjupning av översiktsplanen för Årjängs tätort, 

Miljökonsekvensbeskrivning, Granskningshandling, april 2020 

Fördjupning av översiktsplanen för Töcksfors tätort, Granskningshandling 21 

april 2020 

Fördjupning av översiktsplanen för Töcksfors tätort, 

Miljökonsekvensbeskrivning, Granskningshandling, april 2020 

Bedömning 

I de fördjupade översiktsplanerna redovisas det tydligt hur Årjängs kommun 

vill att tätorterna ska utvecklas. Arvika kommun bedöms inte påverkas av 

planförslaget. 

 



 

 

Sammanträdesprotokoll 7 (20) 

Sammanträdesdatum  

 Kommunstyrelsen 2020-08-17  

 Kommunledningsutskottet   

 

 

Justerandes sign   Utdragsbestyrkande 
    

 

 

KLU § 117 Dnr KS 2020/396-009 

Motion om stöd för gode män och förvaltare 

Utskottets förslag till Kommunstyrelsen 

Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige konstatera 

att överförmyndarverksamheten redan gjort en planering för att genomföra 

de förslag som lämnats i motionen. 

 

Motionen anses därmed besvarad. 

Sammanfattning 

Vänsterpartiets Karina Nykvist har lämnat in en motion; Stöd för Gode män 

och Förvaltare. Motionen innehåller förslag om: 

  

att inrätta en arvoderad mentorverksamhet som kan ge stöd till nuvarande 

och nya gode män och förvaltare. 

att anordna en utbildning alternativ studiecirkel som ger praktiskt stöd för 

den årliga ekonomiska redovisningen. 

Beslutsunderlag 

Karina Nykvist (V) motion om stöd för Gode män och förvaltare den 1 april 

2020 

Överförmyndarenhetens tjänsteskrivelse den 25 maj 2020 

Överförmyndarnämndens protokoll den 16 juni 2020, § 56 

Bedömning 

Medel har avsatts för ett mentorprogram inför 2021. Nämndbeslut finns om 

att erbjuda ställföreträdare minst fyra utbildningstillfällen per år. 

 

Verksamheten bjöd i januari i år in alla ställföreträdare till en föreläsning av 

kommunens budget- och skuldrådgivare med efterföljande räknestuga där 

ställföreträdare fick ställa frågor och få hjälp med sin redovisning. I början 

av juni hålls en webbutbildning för alla ställföreträdare som man kan ta del 

av vid valfritt tillfälle, om inte angiven tid passar. Minst två ytterligare 

utbildningstillfällen kommer att hållas under hösten där samtliga 

ställföreträdare bjuds in att delta. 

  

Bedömning görs att det redan finns en planering för de förslag som 

framkommer i motionen. 
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KLU § 118 Dnr KS 2019/1113-009 

Motion om antikorruptionspolicy för Arvika kommun 

Utskottets förslag till Kommunstyrelsen 

Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige att bifalla den första att-

satsen och ta fram en antikorruptionspolicy utifrån befintliga riktlinjer. 

 

Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige att motionens övriga att-

satser anses besvarade. 

Sammanfattning 

Moderaterna föreslår i motion 

 

att Arvika kommun tar fram en policy mot korruption och oetiskt beteende. 

att en tydlig och generell riktlinje till policyn/ med ingående beskrivning av 

vad som inte är tillåtet i olika situationer samt olika rättsliga följder av 

korruption och annat oetiskt beteende/ utarbetas. 

att, när policyn är antagen av kommunfullmäktige, chefer på alla nivåer ges i 

uppdrag att implementera policyn i kommunens alla verksamheter och bolag. 

 

Alla anställda och förtroendevalda har att följa de lagar och regler som en 

kommun har att följa. Förvaltningen har tagit fram etiska riktlinjer, vad som 

gäller vid jäv och vad som händer vid misskötsel eller brott. Uppgifterna 

finns samlade på Arvid, kommunens intranät för berörda att ta del av och har 

bifogats som bilagor i ärendet. Att i det systematiska arbetsmiljöarbete 

återkommande lyfta dessa frågor på arbetsplatsträffar och föra en dialog om 

vad som är etiskt och lagligt rätt är en fråga för kommunens chefer som får 

stöd i arbetet av personalstaben. 

 

Även kommunens inköpspolicy har ett avsnitt avseende etik vid 

upphandling. 

Beslutsunderlag 

Henrik Samuelsson (M) m. fl motion om antikorruptionspolicy för Arvika 

kommun den 25 oktober 2019 

Kommunfullmäktiges protokoll den 28 oktober 2019, § 233 

Kommunledningsstabens tjänsteskrivelse den 7 juli 2020 

Bilagor 1-6 etik och regler för anställda 

Bilaga 7 inköpspolicy 

Yrkande 

Kristina Bengtsson Nilsson (M) yrkar på att motionens första att-sats skall 

bifallas och vidare att att-satserna två och tre skall anses besvarade. 
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KLU § 119 Dnr KS 2019/695-009 

Motion om jämställdhetsintegrering 

Utskottets förslag till Kommunstyrelsen 

Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta att förutsättningarna 

för att jämställdhetsintegrera kommunen utreds. Därmed bifalls första att-

satsen i motionen. 

 

Motionens övriga två att-satser anses besvarade i väntan på att 

förutsättningarna för jämställdhetsintegrering har utretts. 

Sammanfattning 

Vänsterpartiet föreslår i motion: 

 

att förutsättningarna för att jämställdhetsintegrera kommunen utreds. 

att Arvika kommun ansöker hos SKL att få delta i ett benchmarkingprojekt 

för år 2020. 

att Arvika kommun framöver kommer arbeta utifrån 

jämställdhetsintegreringsmodellen. 

Beslutsunderlag 

Zara Hedelin (V) m. fl motion om att jämställdhetsintegrera Arvika kommun 

den 27 maj 2019  

Kommunfullmäktiges protokoll den 27 maj 2019 § 137  

Kommunledningsstabens tjänsteskrivelse den 7 juli 2020 

Bedömning 

SKL (numera SKR) bedrev 2016-2019 ett arbete med 70 modellkommuner i 

syfte att integrera jämställdhet i all planering, allt beslutsfattande, 

genomförande och uppföljning. Därefter har SKR tagit fram en vägledning 

för att jämställdhetsintegrera organisation som visar vilka roller politiker, 

chefer med flera har i arbetet. Arbetet bör inledas med att politiska beslut 

fatta. 

 

Region Värmland uttrycker att ett mer jämställt Värmland bidrar till ökad 

kreativitet, trivsel och produktivitet. Agenda 2030 uttrycker i mål 5 tydliga 

inriktningar inom området jämställdhet som exempelvis en rättvis fördelning 

av makt, inflytande och resurser. 

 

Jämställdhetsarbetet är i Arvika kommun kopplat till verksamhetsutveckling 

liksom andra tvärfunktionella strävanden och förbättringar som ex mångfald 

och tillgänglighet. I strategisk plan och i verksamhetsplaner lyfts dessa 

genom indikatorer eller mål.  
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KLU § 119 forts. 

 

Arvika kommun har fokuserat sitt folkhälso- och jämställdhetsarbete genom 

beslut att upprätta ett folkhälsoprogram och att arbeta för ökade 

sysselsättningsgrader för deltidsanställda i projektet Arvika 100 %. 

Förvaltningen föreslår att kommunen tar del av SKR:s arbete med 

modellkommunerna och utreder frågan för Arvika kommuns del. 
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KLU § 120 Dnr KS 2019/1124-009 

Motion om förbättring av företagsklimatet i Arvika 
kommun 

Utskottets förslag till Kommunstyrelsen 

Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige konstatera att jämförelser 

mellan kommuner sker löpande och kommunerna stödjer och lär av varandra 

i frågor som rör näringslivet. 

 

Motionen anses därmed besvarad. 

Sammanfattning 

Sverigedemokraterna föreslår i motion: 

 

att ge i uppdrag till Näringslivslotsen och andra ansvariga tjänstemän att 

kontakta Sunne kommun och ta tillvara deras erfarenheter, särskild i frågorna 

där skillnaden är störst, nämligen attityder till företagande, service till 

företag, tillämpning av lagar och regler, konkurrens från kommunen. 

att Näringslivslotsen ska snarast möjligt komma med förslag till 

Kommunfullmäktige om åtgärder för att förbättra företagsklimatet i Arvika 

kommun. 

 

Arvika kommun har ett omfattande näringslivsarbete, en fastställd 

näringslivsstrategi samt ett program för centrumutveckling. Under 2019 

genomförde kommunledningen företagsbesök vilket gav en positiv bild av 

näringslivet i kommunen. Arbetslösheten under året var låg och 

konjunkturen var fortsatt god om än något nedåtgående i vissa branscher. 

Idag ser bilden lite annorlunda ut både i Arvika och i Sunne kommuner 

utifrån Covid-19 pandemin. Vilka åtgärder som behövs framöver kommer 

bedömas när ny näringslivsstrategi arbetas fram under hösten.  

 

Våra näringslivsenheter i Värmland är sammanlänkade i det sk NU-

nätverket. Här ingår alla kommuner och många insatser sker efter 

benchmarking mellan oss.  

 

I höst kommer Svenskt Näringsliv som står bakom klimatundersökningen, 

att anordna en träff i Arvika där företagen bjuds in tillsammans med 

kommunen i ett sådant erfarenhetsutbyte som efterfrågas. Träffen benämns 

”Återstart efter Corona”. 

Beslutsunderlag 

Anders Skogbergs (SD) m. fl motion om förbättring av företagsklimatet i 

Arvika kommun den 28 oktober 2019 
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KLU § 120 forts. 

 

Kommunfullmäktiges protokoll den 28 oktober 2019 § 234 

Kommunledningsstabens tjänsteskrivelse den 7 juli 2020. 

Bilaga: Det företagsstödjande systemet 
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KLU § 121 Dnr KS 2020/521-008 

Medborgarförslag om att anordna båtturer 

Utskottets förslag till Kommunstyrelsen 

Arvika kommun tackar för förslagsställarens engagemang och de synpunkter 

som lämnats i medborgarförslaget. 

 

Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige konstatera att Arvika 

kommun är positiv till kommersiell båttrafik på Glafsfjorden och uppmuntrar 

gärna privata initiativ. 

Sammanfattning 

I ett medborgarförslag föreslås att det anordnas båtturer för allmänheten.  

 

Kommersiell trafik har funnits på Glafsfjorden och det är en trevlig tanke att 

erbjuda kommuninvånare och besökare möjlighet att uppleva kommunen 

från sjösidan. Arvika kommun är positiv till båttrafik på fjorden och 

uppmuntrar gärna privata initiativ. 

Beslutsunderlag 

Medborgarförslag den 30 april 2020 

Kommunfullmäktiges protokoll den 25 maj 2020, § 107 

Kommunledningsstabens tjänsteskrivelse den 8 juli 2020 
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KLU § 122 Dnr KS 2020/252-008 

Medborgarförslag om höjande av trafiksäkerheten i 
Arvika stad  

Utskottets förslag till Kommunstyrelsen 

Arvika kommun tackar för förslagsställarens engagemang och de synpunkter 

som lämnats i medborgarförslaget. 

 

Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige konstatera att flera av 

förslagen finns redan och tillämpas i det dagliga arbetet. Förslaget angående 

säkerhetshöjande arbete ur barnperspektiv är intressant och kommer arbetas 

närmare med. 

Sammanfattning 

Tom Åhrén inkommer med ett medborgarförslag om höjande av 

trafiksäkerheten i Arvika stad och förslag på åtgärder för detta.  

 

Förslagsställaren vill att Arvika kommun startar ett projekt där kommunen 

uppmanar medborgarna att rapportera uppenbara och upplevda riskfaktorer i 

stadsmiljön, där även barnens perspektiv är i fokus. Enligt förslagsställaren 

kan dessa riskfaktorer handla om skymd sikt från växtlighet. Medial kampanj 

för att uppmärksamma projektet är enligt förslagsställaren önskvärt. 

 

Förslag finns på ett särskilt mobilnummer där medborgarna kan skicka in 

bilder och beskrivningar på olika riskfaktorer skulle utgöra ett bra underlag 

för åtgärd. 

Beslutsunderlag 

Tom Åhréns medborgarförslag från den 2 februari 2020 

Kommunfullmäktiges protokoll den 24 februari 220, § 47 

Kommunledningsstabens tjänsteskrivelse den 30 juni 2020 

Bedömning 

Arvika kommun arbetar enligt lokal föreskrift ”Föreläggande mot 

fastighetsägare – beskärning av häckar och buskage” där det framgår att en 

tomt ska hållas i vårdat skick och skötas så att risken för olycksfall och 

olägenheter för trafik och allmänhet begränsas enligt 8 kap 15§ PBL. Växter 

eller annat får inte dölja vägmärken, gatuskyltar, belysning eller skymma 

sikten för någon trafikant. 

 

Fastighetsägaren ansvarar därtill för att ta bort ogräs och annan växtlighet 

samt sopa upp och ta bort skräp från trottoar och gångbaneutrymme.  
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KLU § 122 forts. 

 

Vintertid ska snö och is avlägsnas av fastighetsägaren och halka ska 

förebyggas genom sandning av trottoar och gångbaneutrymme. 

 

Om kommunen använder gångbanan för snöuppläggning bortfaller 

denna skyldighet från fastighetsägaren. 

 

Arvika kommun har ett system för felanmälan där invånare kan anmäla via 

telefonsamtal, mobilapp eller webbformulär. Anmälaren kan med ord, bild 

och platskoordinater beskriva de brister och fel som finns. 

 

Trygghetsvandringar med fokus på trafikmiljön genomförs regelbundet varje 

år med berörda verksamheter. Projekt där säkerhetsåtgärder ur ett 

barnperspektiv är i fokus har diskuterats med en positiv inställning, men 

behöver få utrymme i kommande budgetar. 
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KLU § 123 Dnr KS 2020/158-008 

Medborgarförslag om att förlänga cykelvägen från 
Jössefors till Sulvik 

Utskottets förslag till Kommunstyrelsen 

Arvika kommun tackar för förslagsställarens engagemang och de synpunkter 

som lämnats i medborgarförslaget. 

 

Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige konstatera att 

Kommunledningsstaben tar med sig förslaget in i arbetet med den nya 

översiktsplanen och kan på så sätt utreda om sträckan bör prioriteras i 

framtiden och i den kommande transportplanen. 

Sammanfattning 

Yvonne Kristoffersson inkommer med ett medborgarförslag om att 

undersöka möjligheten att förlänga cykelbanan mellan Arvika och Jössefors 

till Sulvik. Den nya cykelbanan mellan Arvika och Jössefors används flitigt, 

då man på ett säkert sätt nu kan ta sig till både jobb och skola. Vägen från 

Jössefors vidare till Sulvik är relativt smal, det blir trångt på kanten för 

fotgängare och cyklister när bilar möts. Det finns busshållplatser längs vägen 

dit barn både går och cyklar, för vidare transport med buss, under den tid 

som vägen har mest trafik. Sommartid rör sig mycket turister i området, både 

till fots och cykel och även kanottransporter till fots sker längs sträckan 

dagligen. Eleverna som kommer gå i Sulviks skola, efter renoveringen när är 

klar, skulle ta sig till skolan på egen hand på ett säkert och miljövänligt sätt. 

 

Förslaget om att anlägga en gång- och cykelväg mellan Jössefors och Sulvik 

är ett projekt som kommunen själv inte har ensam rådighet över. För väg 172 

är Trafikverket väghållare. I nuläget finns inga planer på utbyggnad av gång- 

och cykelväg utmed den aktuella sträckan i den regionala trafikplanen, varför 

projektet inte är prioriterat av Trafikverket.  

Beslutsunderlag 

Yvonne Kristofferssons medborgarförslag den 2 februari 2020 

Kommunfullmäktiges protokoll den 24 februari 2020, § 32 

Kommunledningsstabens tjänsteskrivelse den 7 juli 2020 

 



 

 

Sammanträdesprotokoll 17 (20) 

Sammanträdesdatum  

 Kommunstyrelsen 2020-08-17  

 Kommunledningsutskottet   

 

 

Justerandes sign   Utdragsbestyrkande 
    

 

 

KLU § 124 Dnr KS 2020/304-008 

Medborgarförslag om att ersätta nuvarande belysning 
med solcellsdriven rörelsestyrd/värmestyrd belysning 

Utskottets förslag till Kommunstyrelsen 

Arvika kommun tackar för förslagsställarens engagemang och de synpunkter 

som lämnats i medborgarförslaget. 

 

Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige konstatera att Arvika 

kommun har valt att använda LED-belysning i gatu- och vägbelysning och 

att medel finns avsatta i strategisk plan 2021–2023. 

Sammanfattning 

Bengt Löved inkommer med ett medborgarförslag där han föreslår att 

belysning längs vägar och allmänna platser ska utredas för möjligheten till 

att ersätta nuvarande belysning med solcellsdriven rörelsestyrd/värmestyrd 

belysning. Belysningen har tre syften: trafiksäkerhet, trygghet och trivsel. 

 

Förslagsställarens argument för att denna belysning är att föredra, är att man 

sparar energi och kostnader om man kan koppla bort belysningen från 

elnätet. Det är en enkel installation, låga investeringskostnader om man byter 

de befintliga lamporna efterhand som de slutar fungera och att vi bidrar till 

att minska ljusföroreningar och utsläpp samtidigt som vi bidrar till 

miljömålen. 

 

Då kommunen utrett kostnader för solcellsdriven belysning i ett annat 

projekt vet vi att solcellslampor är betydligt dyrare i inköp än de LED-

armaturer som vi nu byter gamla armaturer till. LED-ljus ger bättre 

färgåtergivning, det är ett vitt ljus istället för gult, detta är något som är en 

stor fördel mot de gamla. 

 

Närvarostyrd eller värmestyrd belysning är intressant där man vill skapa en 

effekt. Tryggheten är svår att nå, då man vill se vad man kommer till och 

också kunna vända sig om och se vad som finns där när man rör sig i mörker. 

För att får det säkert krävs långa tider mellan att det tänds och släcks. Det 

kan också vara svårt vid trafikerade vägar, då påverkar bilar dessa armaturer 

och det kan upplevas störande av närboende om lampor står och blinkar. 

 

I Arvika har vi reducerat ljus, 30%, på alla nya armaturer nattetid redan nu 

för att spara energi. I den strategiska planen för år 2021–2023 finns medel 

avsatta för att byta ut gamla energikrävande armaturer till nya LED-

armaturer. 
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KLU § 124 forts. 

Beslutsunderlag 

Bengt Löveds medborgarförslag den 10 mars 2020 

Kommunfullmäktiges protokoll den 30 mars 2020, § 63 

Kommunledningsstabens tjänsteskrivelse den 8 juli 2020 
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KLU § 125 Dnr KS 2019/1130-702 

Anmälan av ordförandebeslut - beslut om 
tobaksförsäljning Wermelns Handel 

Utskottets beslut 

Kommunledningsutskottet tar del av informationen och lägger den med 

godkännande till handlingarna. 

Sammanfattning 

Wermelns Handel AB, organisationsnummer 556514-9498, har inkommit 

med en ansökan om tillstånd att bedriva detaljhandel med tobaksvaror på 

ICA Kvantum Arvika, Palmviksgatan 12, 617 31 Arvika samt att bedriva 

internetförsäljning med tobak. Miljö och byggavdelningen i Eda kommun 

har utrett sökandes personliga och ekonomiska förhållanden och 

omständigheter i övrigt för att pröva om sökanden är lämplig att inneha ett 

tobaksförsäljningstillstånd. Förslaget från förvaltningen är att bevilja 

företaget ett sådant beslut.  

 

Peter Söderström fattade den 30 juni 2020 beslutade att Wermelns Handel 

AB, organisationsnummer 556514-9498, beviljas tillstånd att på Ica 

Kvantum Arvika, Palmviksgatan 12, 571 31 Arvika, tillsvidare bedriva 

detaljhandel med tobaksvaror samt att bedriva internetförsäljning av tobak.  

Beslutsunderlag 

Ordförandebeslut den 30 juni 2020 
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KLU § 126 Dnr KS 2020/696-702 

Anmälan av ordförandebeslut - beslut om 
tobaksförsäljning Klässbols Lanthandel AB 

Utskottets beslut 

Kommunledningsutskottet tar del av informationen och lägger den med 

godkännande till handlingarna.  

Sammanfattning 

Klässbols Lanthandel AB, organisationsnummer 559252-0059, har inkommit 

med en ansökan om tillstånd att bedriva detaljhandel med tobaksvaror på 

Klässbols Lanthandel, Klässbolsvägen 15A, 671 95 Klässbol i Arvika 

kommun. Miljö- och byggavdelningen i Eda kommun har utrett sökandes 

personliga och ekonomiska förhållanden och omständigheter i övrigt för att 

pröva om sökanden är lämplig att inneha ett tobaksförsäljningstillstånd. 

Förslaget från förvaltningen är att bevilja Klässbols Lanthandel AB ett 

sådant beslut.  

 

Peter Söderström fattade den 30 juni 2020 ett ordförandebeslut att Klässbols 

Lanthandel AB, organisationsnummer 559252-0059, beviljas tillstånd att på 

Klässbols Lanthandel AB, Klässbolsvägen 15A, 671 95 Klässbol, tillsvidare 

bedriva detaljhandel med tobaksvaror. 

Beslutsunderlag 

Ordförandebeslut den 30 juni 2020 

 
 


